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Ämne Fråga

Båtlivet i 

kommunen

1. Hur vill ditt parti främja 

båtlivet i kommunen?

Folkpartiet ser positivt på att 

båtlivet/klubbarnas verksamhet i 

kommunen. Men vi anser inte att 

det är kommunens sak att driva 

frågan om fler bryggor och 

båtplatser. Om det är så att det 

råder brist på båtplatser så 

kommer det i någon mån att 

regleras när Jungfrusunds marina 

byggs ut.

Miljöpartiet vill främja båtlivet i 

kommunen bl a genom att värna 

om vattenkvalitén, strandskyddet 

och allemansrätten.

Genom att skapa förutsättningar 

för båtlivet i alla nya detaljplaner 

som är sjönära, samt genom att 

bevaka 

strandskyddsbestämmelserna.

Ekerö är en sjönära kommun och 

därför är det naturligt med ett 

aktivt båtliv. Kommunen bör ta 

hänsyn till detta vid byggnation 

och planering. Det är även viktigt 

att stödja föreningarna som finns i 

vår kommun sa att dom kan verka 

och utvecklas.

Ekerö kommun är en kommun 

omgiven av vatten. Båtlivet ar en 

viktig del av fritiden för Ekerös 

invånare. På många håll i 

Stockholms län är det svårt att 

hitta en båtplats. Öpartiet anser 

att det är viktigt att möjliggöra för 

så många som möjligt att kunna 

ha det "båtliv" de önskar. Dels 

genom att se över möjligheterna 

att skapa fler båtplatser och 

uppläggningsplatser. Dels genom 

att skapa kommunala båtramper 

så att aven den som har sin båt på 

trailer på sin tomt har möjlighet 

att sjösätta sin båt säkert. 

Öpartiet anser att kommunen bör 

se över gästhamnen i 

Ekeröcentrum och skapa fler 

bryggor och gästplatser där. 

Båtlivet i 

kommunen

2. Det är brist på båtplatser 

och uppläggningsplatser i 

kommunen. Hur vill ditt parti 

lösa dessa problem?

se 1 Vi är öppna för att, på initiativ av 

klubbar eller näringsidkare, 

diskutera fler båthamnar i 

kommunen. Möjligheten till 

småbåtshamnar skall beaktas vid 

planering av strandnära 

bebyggelse. De bör i möjligaste 

mån utföras så att det inte hindrar 

allmänhetens tillträde till stranden 

och givetvis med stor hänsyn till 

natur- och kulturvärden.

Genom att följa dom intentioner 

som finns i översiktsplanen att 

nuvarande marinor och varv 

bevaras som 

verksamhetsfastigheter och inte 

bebyggs med bostäder.

Att det är viktigt att tillgodose 

detta behov vid byggnation men 

aven att försöka att medverka till 

utveckla befintliga hamnar och 

uppläggningsytor.

Öpartiet anser att kommunen på 

alla sätt ska skapa förutsättningar 

för båtklubbar att bygga fler 

båtplatser. Vi anser inte att 

kommunen i dessa svåra 

ekonomiska tider har möjlighet att 

anlägga kommunala bryggor och 

hyra ut platser. Vi måste i första 

hand satsa på kommunens 

kärnverksamheter.

Ekerö kommun är en skärgårdskommun och bär ett historiskt arv från den tid då båtar och sjöliv var en livsnödvändighet. Idag består sjölivet till största delen av fritidsbåtar ägda av 

fastboende eller fritidsboende kommuninnevånare. Även gästande båtar hittar till Ekerö. Många båtägare är medlemmar i de drygt 10-tal båtklubbar som finns inom kommunen. Båtrådet 

är ett samarbetsorgan som samlar kommunens båtklubbar med dess ca 2 000 medlemmar, kommun, polis och sjöräddning. Inför valet är det intressant för båtklubbarnas medlemmar att få 

veta hur partierna ställer sig till frågor som rör båtlivet i kommunen. Med anledning av detta har klubbarna i Båtrådet skickat ut en enkät med frågor till i kommunen verksamma politiska 

partier.  Svaren har sammanställts nedan.
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Båtlivet i 

kommunen

3. Kan ditt parti tänka sig 

föreslå och driva frågan om 

att kommunen anlägger 

bryggor och hyr ut 

båtplatser?

se 1 I något undantagsfall kanske. 

Kommunen bör dock inte 

konkurrera med privata 

näringsidkare.

Nej. Vi tror att det är bättre att ge 

båtföreningarna förutsättningar 

och möjligheter att bedriva sådan 

verksamhet, men det kan vara 

viktigt att kommunen anordnar 

allmänna och lättillgängliga 

båtplatser som till exempel vid 

kanalen i Ekerö centrum.

se 1

Föreningsstöd 4. Inom båtklubbarna görs 

mycket ideellt arbete. Hur 

ser ditt parti på att stödja 

båtklubbarnas arbete och på 

vilket sätt?

Vi vet att det läggs ner mycket 

ideellt arbete i båtklubbarna. 

Bidrag till denna verksamhet - och 

särskilt till ungdomsverksamheten 

- kan sökas via kommunens stöd 

till ideella organisationer. Vi 

prioriterar särskilt ungdomars 

fritidsverksamhet.

Vi ser positivt på båtklubbarnas 

arbete och samarbetar gärna i 

projekt som nyligen t ex 

beträffande ansökan om statliga 

bidrag för att anlägga latrinsugar.

Vi ser positivt på att stödja 

båtklubbarnas 

ungdomsverksamhet.

Det är viktigt att stödja alla ideella 

föreningar genom ett samarbete 

och samråd mellan kommun och 

föreningar.

Idag finns det ett stort antal 

föreningar/klubbar i kommunen. 

De är, många gånger, den största 

kraften vad gäller initiativ och 

kreativitet. Varje investerad krona 

i en förening ger mångfalt igen. 

Öpartiet vill därför att stödet till 

föreningarna ska öka. 

Båtklubbarnas 

ungdomsverksamhet ska givetvis 

ha samma stöd som övrig 

ungdomsverksamhet i 

kommunen. Öpartiet anser att 

stödet till ungdomsverksamheten i 

kommunen ska öka med 30%.

Föreningsstöd 5. Några båtklubbar har en 

bred ungdomsverk-samhet, 

bl a med seglarskolor. Hur 

ser ditt parti på att stödja 

denna verksamhet och på 

vilket sätt?

se 4 Miljöpartiet prioriterar 

ekonomiska bidrag till barn- och 

ungdomsverksamheter framför 

vuxenaktiviteter Båtklubbarnas 

ungdomsverksamhet bör därför 

åtnjuta samma stöd som andra 

ungdomsaktiviteter i kommunen.

Enligt ovan. Att och stödja och prioritera 

ungdomsverksamhet är alltid 

viktigt, oavsett vilken typ av sport 

eller annan verksamhet som 

avses, eventuellt kan det 

kommunala föreningsstödet för 

ungdomsverksamhet ses över så 

att även båtklubbarnas 

verksamhet kan få ett rimligt 

ekonomiskt stöd.

se 4

Mark- och 

vattenfrågor

6. Har ditt parti andra planer 

för den mark och det vatten 

som i dag används för 

båtklubbarnas hamn- och 

uppläggningsverksamhet?

Folkpartiet vill att våra stränder 

blir mer tillgängliga for 

allmänheten och att 

vattenvägarna används genom 

pendelbåtar och färjetrafik. Det 

går vi till val på. Vi vill också att 

gästhamnen för båtar i Ekerö C 

byggs ut när nästa etapp för 

centrum planeras.

Nej Nej, se svaret på punkt 2. Nej, inte i dagsläget. Om så skulle 

vara fallet så bör kommunen 

erbjuda alternativa placeringar 

och på lämpligt sätt medfinansiera 

en eventuell flytt.

Öpartiet har inga planer på att 

minska marken som idag används 

för båtklubbarna.
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Mark- och 

vattenfrågor

7. Kommunen tar idag ut 

marknadsmässig 

arrendeavgift på mark och 

vatten. Kan ditt parti tänka 

sig subventionera 

arrendeavgifter till ideella 

båtklubbar?

-- I princip stöder vi inte 

subventioner till vuxenaktiviteter 

eftersom vi anser att 

kommunalskatten främst ska 

användas till barn- och 

ungdomsverksamheter. Men vi 

anser inte heller att kommunen 

skall göra någon stor ”vinst” på 

arrendet till båtklubbar öppna för 

alla.

Nej, vi vill inte att skattemedel 

används för att konkurrera med 

privata alternativ.

Det är viktigt att ett arrende är 

rimligt och inte utgör något hot 

mot ekonomi i dom enskilda 

båtklubbarna. Därför kan 

eventuellt vissa arrendevillkor 

behöva ses över.

Vad det gäller arrendeavgiften 

anser Öpartiet att dessa bör ses 

över för att främja båtlivet. Ett 

sätt skulle kanske kunna vara att 

båtklubbarna genom sin 

verksamhet ger allmänheten 

service på något sätt. Till exempel 

genom att öppna sina båtramper, 

röja vass och högt gräs.

Miljöfrågor 8. På vilket sätt vill ditt parti 

att båtklubbarna ska ta sitt 

ansvar för miljöfrågorna?

Runt en båtmarina finns det alltid 

risk för nedsmutsning av olja och 

kemikalier. Vi förutsätter att 

båtklubbarna samarbetar med 

kommunens miljöansvariga för att 

uppnå bra lösningar för miljön.

Många klubbar gör ett bra jobb  t 

ex genom att anlägga, sköta och 

informera om miljöstationer. 

Anläggande av båttvättar och 

latrinsugar är också välkommet. 

Information och utbildning om 

hänsyn i naturen, t ex beträffande 

stranderosion och djurliv är bra 

och särskilt viktigt för juniorerna.

Genom Ekerö kommuns läge mitt i 

Stockholms vattentäkt är det 

viktigt att följa dom regler som 

finns kring bottenfärger och 

kemikalier. Den lagstiftning som 

väntas komma när det gäller 

toalettavfall kräver ett samarbete 

mellan kommunerna och 

båtklubbarna för att klara en 

utbyggnad av tömningsstationer.

Det finns säkert många sätt en 

båtklubb kan ta sitt ansvar i 

miljöfrågan, alltifrån bra 

uppsamling av kemikalier och 

avfall vid hamnar, till en 

gemensam syn hur man kan 

framföra sitt fordon på sjön på ett 

bra och miljövänligt sätt.

Kommunen har det yttersta 

ansvaret för miljöfrågorna men 

bör i samråd med båtklubbar och 

andra föreningar arbeta för en 

långsiktig hållbar utveckling på 

miljöområdet. 

Anmärkning: Kristdemokraterna och Vänsterpartiet har inte lämnat något svar.
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